
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XXIX/08 
 
z XXIX-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 4 września 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,15. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Marcin Deja. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele mediów lokalnych  
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XXVIII-mej sesji  Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
    Miasto Lubawskie na 2008 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad kierowania radnych Gminy Miejskiej Nowe  
    Miasto Lubawskie w podróŜ słuŜbową krajową lub zagraniczną oraz rozliczania zwrotu  
    kosztów z tego tytułu. 
9.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
10.Zakończenie sesji. 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Romualda Koszewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – Romualda 
Koszewskiego na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej 
BR.0052-1/13/08  z dnia 4 września 2008 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w 
punkcie 8: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad kierowania radnych Gminy Miejskiej Nowe  



Miasto Lubawskie w podróŜ słuŜbową krajową lub zagraniczną oraz rozliczania zwrotu  
kosztów z tego tytułu. Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wprowadziła 
powyŜszą zmianę do porządku obrad sesji. 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz ze zmianą. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XXVIII-mej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Stefan Zieliński oraz 
pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXVIII-mej sesji  Rady Miejskiej 
został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w 
głosowaniu).  

Ad. pkt. 5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
Radny – B. Cieplak  
W przypadku informowania o wydanych zarządzeniach w sprawie ogłaszania wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaŜy naleŜy podawać numery działek celem 
umoŜliwienia ich zlokalizowania. 
Wobec braku innych uwag Rada przyjęła powyŜszą informację. 
Informacja stanowi zał. nr  4 do protokołu. 
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski zapoznał Radę z pismami: 

- Pana W. Wojciechowskiego z dnia 25.VI.2008 r. zam. 58706 Menden Heimner weg 72 
Niemcy dotyczącego bezpieczeństwa rowerzystów w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 
Grunwaldzkiej, 

- odpowiedzią z dnia 24.VII.2008 r. Przewodniczącego Rady Miejskiej do Pana W. 
Wojciechowskiego, która powróciła do nadawcy bez otwierania, 

- Przewodniczącego Rady Miejskiej z dnia 24.VII. 2008 r. do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie w sprawie zajęcia stanowiska w ww. sprawie, 

- odpowiedzią z dnia 21.08.2008 r. Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział 
w Olsztynie w ww. sprawie, 

- Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody z dnia 14.08.2008 r.  w sprawie uzgodnienia z radą 
gminy projektu rozporządzenia w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Wel, 

- Opinią z dnia 26.08.2008 r. Wydziału Planowania i Inwestycji Urzędu Miejskiego w  ww. 
sprawie, 

- odpowiedzią z dnia 29.VIII.2008 r. Przewodniczącego Rady Miejskiej do Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków w ww. sprawie, 

- wnioskiem Katarzyny Grabowskiej zam. ul. Grunwaldzka 42/32 ,13-3-00 Nowe Miasto 
Lubawskie w sprawie częściowego dofinansowania inwestycji –Niepublicznego Przedszkola 
w Nowym Mieście Lubawskim. 

Wyjaśnień do złoŜonego wniosku udzieliła Sekretarz Miasta – K. Kaniewska, która 
stwierdziła, Ŝe zgodnie z art. 90 ust. 2 d ustawy o systemie oświaty : osoba prowadząca 
wychowanie przedszkolne w formach, o których jest mowa w przepisach wydanych na 
podstawie art. 14a ust.7, otrzymuje na kaŜdego ucznia objętego tą formą wychowania 



przedszkolnego dotację z budŜetu gminy w wysokości nie niŜszej niŜ 40% wydatków bieŜących 
ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolu publicznym prowadzonym przez gminę- pod 
warunkiem, Ŝe osoba prowadząca niepubliczną formę wychowania przedszkolnego poda 
organowi właściwemu do udzielania dotacji planowaną  liczbę uczniów nie później niŜ do 30 
września roku poprzedzającego rok udzielenia dotacji. 

Radny – B. Cieplak 

Prośba nie dotyczy dotacji tylko środków na doinwestowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 

Takiej moŜliwości nie ma, natomiast to co p. Sekretarz przedstawiła, to jest wręcz 
obowiązkiem gminy. 

Ad.pkt.6 

Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska  odczytała odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 
z XXVIII-mej sesji Rady Miejskiej w dniu 19.08.2008r.  . 
Radny- J. Obuchowski 
- odnośnie IV etapu budowy kanalizacji w odpowiedzi została pominięta ulica Głogowa. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Być moŜe jest to błąd. 
Radna – L. Karczyńska 
-uwaŜa, Ŝe radni powinni to sprawozdanie otrzymać, aby mieć wiedzę niezbędną do 
udzielania odpowiedzi wyborcom. 
- czy śruby pozostałe po banerze na obiekcie Kina pozostaną na stałe czy zostaną usunięte? 
Ponadto baner nie był wcale widoczny i moŜna było umieścić go w innym miejscu, Ŝeby 
dobrze zareklamować sponsora.  
Radny – A. Straus  
Co  dalej z  boiskiem „Orlik 2012”, którego budowa będzie kosztowała ogromne pieniądze -  
1. 340.000,00 zł., a w zamian moŜnaby skanalizować połowę oś. Marianowo. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Jesteśmy kilka kroków przed otwarciem „Orlika”. Wiele pracy włoŜyli w to i urzędnicy i p. 
Burmistrz. Rada równieŜ podejmowała w tej sprawie uchwały, tak więc teraz nie gdybajmy 
co byśmy za to zbudowali. Przy podejmowaniu uchwały p. Burmistrz wyjaśni czym to jest 
spowodowane, Ŝe trzeba dołoŜyć środków. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
-Treść sprawozdania będzie udostępniona w Biurze Rady, 
- Śruby po banerze zostaną  zdjęte, 
- do  sprawy „Orlika” odniosę się przed podjęciem uchwały.   
 
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radna – L. Karczyńska 
Czy prace związane z układaniem płyt jomba na skrzyŜowaniu ulic Sosnowej i 
Broniewskiego zostały juŜ zakończone czy będą dalej prowadzone? Jeśli roboty zostały juŜ 
zakończone to mnie i  mieszkańcom wydaje się, Ŝe zmarnowane zostały pieniądze. 
Radny – St. Zieliński 
Kiedy zostanie naprawiony fragment chodnika wraz z krawęŜnikiem w Rynku na wysokości 
sklepu „Zielony Market”? 
Radny – A. Straus 
Umieszczenia   tablicy informacyjnej wskazującej przyjezdnym  kierunek do Szpitala 
Powiatowego. 
 



Ad. pkt.7 
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej 
w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2008 r. dokonała Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
W wyniku dyskusji  Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę 
w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXIX/160/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 
Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie   ustalenia zasad kierowania radnych Gminy 
Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie w podróŜ słuŜbową krajową lub zagraniczną oraz 
rozliczania zwrotu kosztów z tego tytułu dokonała Sekretarz Miasta – K. Kaniewska. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu  poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  ustalenia zasad kierowania radnych Gminy Miejskiej Nowe  
Miasto Lubawskie w podróŜ słuŜbową krajową lub zagraniczną oraz rozliczania zwrotu  
kosztów z tego tytułu. 
Rada Miejska jednomyślnie (14”za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXIX/161/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt. 9 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska poinformowała, Ŝe odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zostaną udzielone w trybie statutowym. 

Ad. pkt. 10 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXIX-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Romuald Koszewski                                                                            Andrzej Nadolski 
 
 


